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Veranderingen in het IT-landschap; wat betekent dat 
voor de markt? 

 
In de presentatie komen achtereenvolgens de volgende onderwerpen aan de orde: 
De beweging die door het programma Compacte Rijksdienst in gang is gezet wordt 
getypeerd, waarbij niet alleen de doelen maar ook de verschillende CRD-projecten 
worden weergegeven. Vervolgens worden de streefdoelen en thema’s van de I-
strategie uiteengezet waarna de aandacht uitgaat naar het proces om te komen tot 
toename van het aantal generieke I-diensten en afname van het aantal I-
aanbieders in de toekomst. Aan het eind van de presentatie worden de 
doelstellingen van projecten CRD 4 en CRD 7 toegelicht met inbegrip van de status 
van die projecten. 
 
Wanneer verwachten jullie de slag, die jullie gaan maken in het 
terugbrengen van het aantal Datacenters van 60 naar 6, te hebben 
afgerond? 
In het eerste kwartaal van 2012 moeten de eerste afzonderlijke sporen uitgewerkt 
zijn, daarna worden deze gefaseerd uitgevoerd. Uiterlijk in 2020 zal het aantal 
Datacenters teruggebracht moeten zijn van ongeveer 60 naar ongeveer 6. 
 
Wanneer verwachten jullie dat ambtenaren in een Cloud kunnen werken en 
zij applicaties kunnen downloaden uit de Rijks Application Store?  
Het totale traject voor de volledige ontwikkeling van de Cloud Strategie met 
inbegrip van het oplossen van de beveiligingsitems, duurt vanzelfsprekend jaren. 
Het streven is om in 2012 al een aantal apps beschikbaar te hebben. Veiligheid 
staat ook hierbij voorop.  
 
In de presentatie ligt de nadruk sterk op de opbouw. Wordt de regie op de 
in te voeren veranderingen gedecentraliseerd of gaat deze via één centraal 
punt (DGOBR)? Wie houdt de governance over alle ontwikkelingen? 
Het mag duidelijk zijn dat de governance over een dergelijk verandertraject 
complex en inspannend is, en dat geldt ook voor de uiteindelijk te realiseren 
‘samenstelling der delen’. Het is geenszins de bedoeling dat DGOBR van al die 
bewegingen en instanties de eigenaar zal worden. De governance binnen dit 
domein zal net als bij andere domeinen gevormd worden langs het bekende 9-
vlaksmodel en zo goed als altijd bestaan uit een opdrachtgevende en 
opdrachtnemende rol. Tevens speelt het ICCIO (Interdepartementale Commissie 
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Chief Information Officers) een belangrijke toezichthoudende en sturende rol op die 
veranderingen. 
 
Ligt de focus bij het Programma Datacenters op kostenbesparing of op het 
terugdringen van het energieverbruik? 
Er wordt in het Programma Datacenters gezocht naar een zo optimaal mogelijke 
balans tussen duurzaamheid en kostenbesparing. Daarbij ligt uiteindelijk de nadruk 
op het goed blijven functioneren van de diverse systemen, wat soms kan 
betekenen dat een minder duurzame oplossing wel een bedrijfszekerder oplossing 
is. Energiekosten zijn daarom binnen de businesscase een zeer belangrijk 
onderdeel. 
 
Ligt de focus nog steeds op Open Source software? 
Open Source software is een van de vele vormen van software leveranties die vaak 
in een dienst of aanbieding verenigd worden of zijn. In de toekomst zal die hybride 
situatie slechts toenemen wat betekent dat het haar plaats op de markt heeft 
veroverd.  Op sommige trajecten zal dit daarom bewust wél, en op sommige 
trajecten bewust níet gebruikt worden. 
 
In hoeverre krijgen leveranciers de mogelijkheid om zelfstandig 
applicaties toe te voegen aan de Rijks Application Store? En op welke 
termijn zou dat kunnen? 
Hier ligt voor het Rijk niet de prioriteit. Op korte termijn (binnen een jaar), zal dit 
niet mogelijk zijn, immers het realiseren van een dergelijke Application Store kost 
tijd.  
Of het in de toekomst mogelijk zal zijn voor de markt om apps langs die weg aan te 
bieden, is een discussie die nog moet worden gevoerd. Vooralsnog lijkt niets die 
mogelijkheid in de weg te staan zolang het rijk de toegang tot die Application Store 
zelf regelt om zodoende toezicht te houden.  
 
Op welke wijze kan de markt bijdragen aan de transities bijvoorbeeld ten 
aanzien van DWR? 
DWR wordt thans gebruikt als eerste standaardwerkplek(dienst) die wordt uitgerold 
bij de diverse departementen en andere aangesloten organisaties. Het feit dat het 
rijk ervoor kiest die werkplekdienst waar mogelijk te laten verlenen door minder 
aanbieders, laat onverlet dat er organisaties zijn die reeds dergelijke diensten 
afnemen van een marktpartij. Er wordt niet naar gestreefd die afname te stoppen 
om vervolgens door interne aanbieders te doen verlenen. Het zou wel passend zijn 
als ook marktpartijen in die situaties de werkplek conform DWR-standaard gaan 
verlenen om zodoende een bijdrage te leveren aan het ‘op één lijn brengen’ van die 
generieke voorziening.  
  
Als een spoor binnen Consolidatie Datacenters wordt getrokken door een 
uitvoeringsorganisatie wat betekent dat dan? 
Dat betekent dat waar mogelijk er een gedeeld belang aan de orde is. De 
uitvoeringsorganisatie heeft reeds behoefte aan een dergelijke (vernieuwde) 
voorziening en kan dan op basis van veronderstelde kennis, schaalgrootte en 
ervaring een spoor gaan trekken om te komen tot zo'n datacenter. Dit betekent 
echter niet dat de data in dat uiteindelijke datacenter slechts data zijn in eigendom 
van die uitvoeringsorganisatie, er zullen dan andere data van andere organisaties 
bij worden opgeslagen en beheerd. Daarnaast zal het programma consolidatie 
datacenters borgen dat ieder datacenter onder gezamenlijke architectuur en 
uitgangspunten wordt ingericht om de onderlinge backup en uitwijk te kunnen 
zekerstellen en tegelijkertijd daarmee de bedrijfsrisico's verder te beperken.  
 
 
 


